
Nenehno v akciji
Letos praznujemo, stoletni-

co Rdečega križa Praznovanje
tedna Rdečega križa pa je po-.
tekalo pri nas letos vzporedno
s proslavami 30. Obletnice os-
voboditve.

čeprav poznamo dejavnosti
Rdečega križa, ni napak, če se
še enkrat spomnimo aktivistov
in &lanov te humanitarne or-
ganizacije. S tem namenom
smo obiskali sekretarsko ob-
činskega odbora Rdečega kri
ža Ljubljana-Center Marjetko
Stopajnik.

V začetku našega pogovora
smo jo poprostdli, da nam po-
ve, kako smo v naši občtai
prošlavili teden Rdečega kri-
ža, ki je trajal od 5. do 11. ma-
ja. »Program je bil zares pe-
ster, glede na to,- da smo pro-
slavljali hkrati 30-letnico osvo-
boditve in teden Rdečega kri-
ža.

Akcije so bile skoraj vsak
dan.. Sprejeli smo 560 prvošolč-
kov v mlade člane naše orga-
nizacije, še več pa smo spreje-
li članov, se pravi učencev
osmega razreda. Le-ti so nam-
reč sprejeti v mladino Rdeče- -

V Klubu poslancev pa smo
osmega maja skupaj z mestno
organizacijo Rdečega križa od-
prli razstavo odličij in odliko-
vanj v Rdečem križu z vsega
sveta, ki jo je pripravil Rudi
Likar. S tem smo hoteli do-
stojno proslaviti mednarodni
dan Rdečega križa, otvoritev
razstave pa je bila popestre
na s kulturnim programom, ki
so ga pripravili učenci osnov-
ne šole Toneta Cufarja.

Za konec povejmo še to, da
smo se ob proslavljanju tride-
sete obletnice dbbro izkazali
tudi v nudenju prve pomoči.
Naše ekipe in pa odred Rdeče-
ga kniža pri mesbna organdzaciji
so imeli na Trgu revolucije
postavljena šotora za prvo po-
moč.«

Po tem pa smo se med po-
govorom s tovarišico Stopajni-
kovo ustavili pri organizaciji
Rdečega križa v občini Center.

»Organizacija je, kot sem že
omenila, organizirana na pod-
lagi delegatskega sistema. Us-
pelo nam je, da organizacijo
organiziramo iz baze. S temže-

ga križa. Z delom pa smo za-
čeli tudi na srednjih šolah,
kjer se nam delo nekoliko za-
tika, čeprav ima naša občina
18 srednjih šol, do sedaj pa
imamo na srednjih šolah le
dve osiiovni organizaciji Rde-
čega križa: na babiški in na
srednji medicinski šoli.

Devetega maja smo šli v
domova upokoijencev na Tabo-
ru in v Poljanah, točneje —šli
so učenci osnovne šole Prule
in pa dijakinje srednje medi-
cinske šole. Za oskrbovance
teh domov smo pripravili
krajši kulturno umetniški pro-
gram in jim ob tem voščiii za
praznik in podarfti rdeče na
geljne.

Vključili smo se tudi v či-
ščenje našega mesta, da bi bolj
belo in čisto dočakalo praznik
tu pa so se izfcaraald dobro ak-
tnvistd in tudi mladina v po-
sameznih krajevnih skupno-
^tih.

Vzporedno z vsem tem pro
gramom in proslavljanjem so
potekale tudi skupščine osnov-
nih organizacij, ker letos zelo
razgibano ' in . aktivno prilaga-
jamo našo organizacijo postav
kam delegatskega sistema.

Preden pa spregovorimo več
sodimo, da je nujno, omeniti
imena šestdh aktivistk naše
organizacije y naši občini, ki
so letos dobile red zaslug za
narod. To so: Anica Novak, ki
že trideset let prostovoljno de-
la v organizaciji Rdečega kri-
ža, Lizika Fičenko, Krista Ku-
harič-šlamberger, Branka Sme-
rajc, Marica Bonač, ki je le-
tos dobila srebrno priznanje
Osvobodilne fronte in pa Lojz-
ka Kovač.

Lim povedati, da iz baze pri-
hajajo tudi tistl člani, ki so
v občinski organizaciji ali pa
delegati v republiškem odboru
Rdečega križa. Osnovna orga-
nizacija oziroma baza pa je
seveda krajevna skupnost. Na-
črtujemo pa, da bi sčasoma

pri občinski organizaciji RK
ustanovili svet mladih članov
Rdečega križa, ki ga nujno po-
trebujemo, če hočemo, da v
organizaciji tudi mladi sode-
lujejo Še bolj aktivno.

Kot sem že omenila, da se
nam zatika pri delu z mladino
v srednjih šolah, menim, da je
potrebno dodati, da je naša

.mladina zelo aktivna. Saj bo-
mo tudi letos poslali našo bri-
gado na Kozjansko pa tudice-
la vrsta drugih akcij je dovolj
zgovorno dokazala in pokaza-
la, kakšna je pripravljenost
mladine za sbdelovanje. Ven-
dar je vseeno potrebno, da je
ta mladina včlanjena v orga-
nizacijo, da ima v svojih go-
lah osnovne organizacije RK.
S tem pa bi seveda zagotovi-
ld živo vez med mladino iai or-
ganizaoijo prek mla^dih dele-
gatov.«

Na koncu nas je zanimala
aktivnost članov RK v krajev-
nih skupnosti. »V KS imamo
veliko število aktivistov, med-
tem ko 'je precejšnje število
članov (10 tisoč članov rdeče
ga križa imamo v občini Cen
ter), za katere ne moremo re-
či, da sq pasivni, saj poznamo
več načinov aktivnega udej-
stpvanja v naši organizaciji.

Tu lahko navedemo celo vr-
sto akcij, pri katerih so obča-
ni sodelovali izredno aktivno,
saj smo v dveh letošnjiii ak-
cijah zbiranja starega papir-
ja zbrali 50 ton papirja, vsa-
ko leto zberemo tudi 15 ton
rabljenih oblačil in obutve, ki
še lahko služijo. Da o krvo-
dajalskih akcijah sploh ne go-
vorimo, ker naša občina celo

.vrsto let nosi zastavo v tej ak-
ciji; tako smo letos že zbrali
3000 krvodajalcev.«

Pozantmali smo se, kakšne
konkretne akcije in delo naj
bi se začelo z ustanavljanjem
osnovnih organizacij RK na
srednjih šolah, »Ceprav mla-
dina že sodeluje, bi radi to
delo popestrili. Razširili bi ga
na zdravstveno vzgojo, tu mi-
slim predvsem razna predava-
nja, ki bi jih te osnovne or-
ganizacije same organizirale,
potem je potrebno več dela na
podrodju sooiale, in~ pa kaf
najboljša organizacija sosed-
ske pomoči.«

Žal sta nas prostor in čas
priganjala, da smo končali naš
pogovor, čeprav bi se p delu
organizacije RK, ki je neneh
no v akciji, dalo povedati še
veliko.

Pogovarjal se je:
TONI PERIČ


